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Vragen Gouda Positief inzake groenbeleid. 

Gouda, 7 februari 2019 

J.M. de Laat. 

 

Geacht college: 

Hierbij sturen wij u onze vragen mbt het groenbeleid. 

 

1. Waarom worden tuinen bij grondgebonden woningen niet meegeteld bij de 15% 

groennorm? Het gaat vaak tenslotte om een belangrijk oppervlak van de grond. 

Antwoord: natuurlijk is een tuin een mooie mogelijkheid om groen bij een woning aan te 

leggen. We kiezen er niet voor om bewoners te dwingen hun tuin groen in te richten, dus die 

tuin kan ook geheel of grotendeels in steen worden aangelegd zoals de laatste decennia de 

trend is. Voor het bevorderen van klimaatadaptatie is daarom de aanleg van openbaar groen 

van belang; maar ook voor leefbaarheid is openbaar groen van belang omdat daarmee 

ruimte wordt geboden voor een gezonde leefstijl, voor sociale cohesie, voor spel door 

kinderen ofwel activiteiten die in een particuliere tuin niet of beperkt mogelijk zijn. 

2. U stelt: “Omdat de oppervlakken daktuin, groendak en groene gevel particulier beheerd 

zullen worden, dragen deze niet bij aan verhoging van de vierkante meters openbaar 

groen zoals gehanteerd in de notitie Groen, groener, Gouda. Ook de oppervlakken 

water en waterdoorlatende verharding zullen niet terug te zien zijn in verhoging van 

de vierkante meters openbaar groen.” Wanneer deze initiatieven niet worden 

meegewogen in de 15% doelstelling, dus als verhoging van de aantallen m2 groen, 

bestaat het risico dat daartoe minder initiatieven worden genomen, wat weer ten 

koste kan gaan van de leefbaarheid. Waarom heeft het college voor dit “niet 

meetellen” gekozen? 

Antwoord: de oppervlakken daktuin, groendak en groene gevel tellen wel mee bij de 

compenserende maatregelen die optellen tot de 15%.  

Er is afgesproken dat er naar de raad gerapporteerd zal worden over de toename van de 

oppervlakte openbaar groen. Dan wordt een toename van particulier beheerd groen niet 

zichtbaar in de cijfers. Datzelfde geldt voor water en waterdoorlatende verharding. 

3. Omdat naar de mening van het college bomen serieus bijdragen aan de 

hittebestrijding, is onze vraag aan het college om aan te geven hoeveel bomen nodig 

zijn om de temperatuur in de stad met gemiddeld 1 graad Celsius te laten dalen, en 

hoe dit aantal berekend is. En hoeveel graden de temperatuur naar beneden moet 

om niet meer van hitte te hoeven spreken, dus hoeveel bomen nodig zijn voor het 

realiseren van het totale beleidsdoel. 

Antwoord: deze vraag is niet met een aantal bomen te beantwoorden. In grote lijnen is uit 

onderzoek bekend dat het temperatuurverschil tussen een stad en een groene omgeving 
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kan oplopen tot wel 8-10 0C; ’s nachts is afkoeling bij grote warmte dan ook minder wat tot 

problemen met slapen kan leiden. Zie ook de bijgevoegde factsheet. 

Omdat bomen schaduw geven en water verdampen, dragen zij van de verschillende vormen 

van groen het meeste bij aan een gunstig effect op minder opwarming van de stad. Omdat 

er een samenhang is met grootte van de boom, naaldboom of loofboom, onderdeel van een 

park of solitair, en nog meer factoren, is er niet te zeggen hoeveel bomen 1 graad minder 

opwarming opleveren. 

 

Wij zien uit naar de antwoorden. 

Met vriendelijke groeten. 

 


